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 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Britt-Marie Karlsson att tillsammans med ordföranden Stefan 

Mattsson justera dagens protokoll.  

 

 § 2 

Fastställande av dagordning 
Dagordningen godkänns med tillägg under punkt 9, Övriga frågor. 

 

 § 3 

Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 3/2011 som läggs till handlingarna. 

 

 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Följande inkomna protokoll/minnesanteckningar anmäls: 

 

- Protokoll 5/2011 från handikapprådet vid trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholms stads parkerings AB 

- Protokoll 6/2011 från handikapprådet vid trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholms stads parkerings AB 

- Protokoll 6/2011 från kommunstyrelsens handikappråd 

Rådet noterar att kommunstyrelsens handikappråds protokoll 

innehåller en olycklig formulering, ”rullstolsbunden” bör bytas ut 

mot ”rullstolsburen”. 

 § 5 

Inkomna remisser 
Inga remisser att anmäla 

 

 § 6 

Ärenden tagna på delegation 
Inga delegationsbeslut att anmäla 

 

 § 7 

Ny miljöövervakningsplan 
Föredragande: Tonie Wickman och Michael Norman 
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Miljö- och hälsoskyddsnämnden har enligt reglementet i uppdrag att 

genom miljöövervakning följa och informera om tillståndet i luft, mark 

och vatten samt för den biologiska mångfalden och avseende miljöns 

inverkan på människors hälsa. Varje år gör miljöförvaltningen en 

sammanställning av olika miljöövervakningsinsatser som förvaltningen 

föreslår att staden ska genomföra. 

 

Miljöövervakningen planeras och genomförs vanligtvis i samverkan med 

externa aktörer, såväl stadens förvaltningar och bolag som inom ramen för 

regionala, nationella eller internationella samarbeten. Miljöövervaknings-

planen är ett planerings- och beslutsunderlag för politiker, chefer och 

handläggare, men också ett informations- och kommunikationsverktyg 

inte minst gentemot allmänheten. 

 

Miljöövervakningsplan 2012-2015 innehåller dels en övergripande del 

och dels ett antal specifika insats- och övervakningsområden, miljöns 

inverkan på människors hälsa är ett av dessa. Exempel på frågor som 

behandlas inom detta område är buller, miljögifter och närheten till 

grönområden. För att få veta mer om tillståndet i Stockholm när det gäller 

miljön kan man gå in på 

http://www.stockholm.se/KlimatMiljo/Miljobarometern/. 

 

Det finns både positiva och negativa aspekter av luften i Stockholm. 

Mätningar som miljöförvaltningen genomfört visar att svaveldioxid har 

minskat med ca 95 procent från början av åttiotalet till 2010. Även halten 

kolmonoxid har minskat med ca 90 procent sedan början av nittiotalet 

tack vare en mer effektiv avgasrening och strängare avgaskrav och 

bränslesnålare bilar. Även halterna av kväveoxider och kvävedioxider har 

minskat i luften ovan hustaken sedan åttiotalet, men inte i gatunivå.  

 

Så kallade PM10-partiklar är små partiklar som är mindre än 10 

mikrometer och som vi människor andas in. I mätningar har 

miljöförvaltningen kunnat konstatera att PM10-halten i luften på 

Hornsgatan under 2010 översteg miljökvalitetsnormen och kommer redan 

nu (september 2011) överstiga på flera hårt trafikerade gator i Stockholm. 

Förvaltningen har sett att de höga halterna uppträder under vinter och vår, 

samt då vägbanan är torr. Den höga PM10-halten orsakas främst av 

vägdamm och den största källan är dubbdäck, men även sandning av 

vägar bidrar.  

 

I rapporten ”vad dubbdäcksförbudet på Hornsgatan har betytt för 

luftkvaliteten” konstaterar förvaltningen att andelen fordon på Hornsgatan 

med dubbdäck har minskat från 70 procent till 30 procent efter 

dubbdäcksförbudets införande. Förbudet har även lett till att andelen 

fordon med dubbdäck minskat i övriga innerstaden och på infartsleder. 
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Trots detta är effekten på PM10-halten inte tillräcklig för att klara 

miljökvalitetsnormen. 

 

Ingen studie har visat att städning ger en signifikant effekt på PM10-

halterna i luften eftersom konventionella maskiner endast tar upp grus och 

sten – inte de små partiklarna. Tvärtom kan städning ge upphov till 

förhöjda halter. Det finns modern teknik som har visat sig kunna ta upp 

PM10 från vägytan. 

 

 § 8 

Bevakningslistan 
Vid sitt sammanträde den 23 maj 2011 tog rådet upp ett problem med 

huvudentrén till Stadsbiblioteket (mot Sveavägen), där rådet menar att 

karuselldörren är för trång. Vid samma sammanträde tog rådet även upp 

ett önskemål om att gemensamt åka till Skärholmens sim- och idrottshall 

för att inspektera en av utrymningsvägarna som enligt rådet inte lever upp 

till kraven på tillgänglighet. Rådet besökte Skärholmens sim- och 

idrottshall den 13 juni 2011.  

 

Rådet vill följa upp båda ovanstående punkter och beslutar därför att föra 

upp dem på sin bevakningslista. 

 

 § 9 

Övriga frågor 
Rådet beslutar att byta datum för sitt möte med fastighetsnämnden. Mötet 

kommer att äga rum den 27 september i samband med fastighetsnämndens 

sammanträde. Rådet diskuterar vilka frågor man då vill ta upp. 

 

Rådet beslutar att byta datum för sitt sista möte för året. Mötet flyttas från 

måndagen den 28 november till tisdagen den 29 november 2011, kl. 

13.30-16.00. 

 

Det förs diskussioner kring rådets arbetsformer. 

 

Sekreteraren informerar om att presidiemöten planeras till våren. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Ingrid Mårtenson 
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